



## تعميم إداري رقم (3) لسنة 2018 بتاريخ 2018/07/05 بشأن نقل، إعادة تدوير، والتخلص من بطاريات الرصاص الحمضية

CIRCULAR NO. (3) OF 2018 -Transport, Recycling, and Disposal of Used Lead Acid Batteries (ULAB)

Gentlemen/ Producers of hazardous waste After Greetings.

In our continuous effort to achieve the strategic objectives related to integrated waste management, to regulate the transport, disposal and recycling of used lead acid batteries (ULAB) in the Emirate of Dubai in accordance with the provisions of Federal Law No. (24) of 1999 concerning the protection of the environment and development as amended by Federal Law No. (20) of 2006 and its implementing environmental regulations and Local Order No. (7) of 2002 for Management of Wastes Disposal Sites in the Emirate of Dubai, Technical Guideline on Disposal of Hazardous Waste, and Basel Convention on the Control of Transboundary Movement of Hazardous Waste and their Disposal, Accordingly, please be aware that all companies/establishments that generate used lead acid batteries are required to obtain a valid permit or No Objection Certificate (NOC) through DM Waste Disposal Service (WDS) - Waste Treatment Section prior to its transport, disposal, and recycling.

All companies are directed to transact only through DM Approved Companies posted in DM website under "Environment & Coast-Waste Management Department (Information Bulletin)" to collect and transport used lead acid batteries.

Failure to comply with the requirements of this circular shall result in legal actions and/or imposition of pertinent penalties in accordance with applicable rules and regulations.

For further information and details, please contact Waste Treatment Section at Tel No. 04-6066817, 6066029, and 04-6066028 at asbelen@dm.gov.ae and acgonzales@dm.gov.ae.

المحترمين

السادة/ منتجى النفايات الخطرة

تحية طيبة وبعد،،

من خلال جهودنا المستمرة الرامية إلى تحقيق محاورنا وأهدافنا الإستراتيجية والتي ترتبط بالإدارة المتكاملة للنفايات، ومن أجل تنظيم وضبط عمليات نقل، وإعادة تدوير، والتخلص من بطاريات الرصاص الحمضية المستعملة في إمارة دبي وفقاً لأحكام القانون الاتحادي رقم (24) لسنة 1999 بشأن حماية البيئة وتنميتها والمعدّل بموجب القانون الاتحادي رقم (20) لسنة 2006 واللوائح التنفيذية المنظمة له، وبموجب الأمر المحلي رقم (7) لسنة 2002 بشأن مواقع التخلص من النفايات في إمارة دبي، والإرشادات الفنية للتخلص من النفايات الخطرة، واتفاقية بازل بشأن التحكم في نقل النفايات الخطرة عبر الحدود والتخلص منها. فإنّه يجب على كل الشركات والمؤسسات التي تُنتج أو يتولد عنها بطاريات رصاص حمضية مستعملة مراعاة الحصول على تصريح ساري المفعول أو شهادة عدم ممانعة من خلال نظام خدمة التخلص من النفايات في إدارة النفايات ببلدية دبي – قسم معالجة النفايات، وذلك قبل القيام بأنشطة النقل، المعالجة، إعادة التدوير، أو التخلص.

يتم التوجيه والإيعاز لكل الشركات المعنية للتعامل فقط مع الشركات المعتمدة من قبل بلدية دبي والمنشورة في الموقع الإلكتروني للدائرة تحت بند "البيئة والسواحل – إدارة النفايات (نشرة المعلومات)" لجمع ونقل بطاريات الرصاص الحمضية المستعملة.

إنّ عدم الامتثال بمتطلبات وتعليمات هذا التعميم سيؤدّي إلى اتخاذ إجراءات قانونية و/أو فرض عقوبات ذات صلة وفقاً للقواعد واللوائح المعمول بها.

لمزيد من المعلومات والتفاصيل، يُرجى التواصل مع قسم معالجة النفايات على رقم الهاتف: 04-6066817، 04-6066029، أو 04-6066028 أو على البريد الالكتروني: asbelen@dm.gov.ae و asbelen@dm.gov.ae

Eng. Abdulmajeed Saifaie

Director, Waste Management Department **Dubai Municipality** 

م. عبدالمجيد سيفائي مدير إدارة النفايات

بلدية دبي

Waste Management Department

صدر بتاریخ 2018/07/01

#إسعادُكم\_غايتُنا Creating\_Happiness#

800900

رؤيتنا: بناء مدينة سعيدة ومستدامة

Our Vision: Developing a happy and sustainable city





إدارة النغ



## Disclaimer

The information provided on our website is for general information purposes only. While WKC endeavours to provide the most up to date and accurate information, documents and links on our website, we will not be held liable for any loss or damage including without limitation, indirect or consequential loss or damage, or any loss or damage whatsoever arising from the use any of the information provided on our website. For any queries regarding the information on our website, please contact us on enquiries@wkcgroup.com.

Disclaimer www.wkcgroup.com